
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg,Wniosków i Petycji, Komisji
Infrastruktury i Drogownictwa z Komisją Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji

Europejskiej w dniu 19.06.2020 roku o godzinie 1000  w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego
w Kowalewie Pomorskim
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Ad.1 Sprawy regulaminowe.

I .Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji – 9 radnych
obecni           - 8 radnych
nieobecni      - 1 radna /H. Kalinowska/
Dodatkowo Radny Robert Bejgier

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył :
Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji  Europejskiej  Michał
Klafczyński.

Przewodniczący Michał Klafczyński – o godz.1000 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu
radnych stwierdził kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

III. Proponowany porządek posiedzenia:
1.Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.
4.Omówienie  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  wraz  z  opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za rok 2019.
5.  Zimowe utrzymanie dróg i  chodników w gminie Kowalewo Pomorskie (przy użyciu sprzętu
zimowego).
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7. Zapytania, sprawy różne.
8. Zakończenie.

Ad.2 Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Radni  jednogłośnie  bez  odczytywania  przyjęli  protokół  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Budżetowej  i  Samorządu,  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia,  Komisji  Rewizyjnej,
Komisji  Skarg,Wniosków i Petycji,  Komisji  Infrastruktury i Drogownictwa z Komisją Rozwoju
Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej w dniu 19.05.2020 roku.

Ad. 3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.

Burmistrz  Miasta Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  Raport  o  stanie  gminy  został
przygotowany i przekazany Radnym oraz został zamieszczony na stronie urzędu.

Radny Jerzy Koralewski –  wskazał,  że  wypowiadał  się  na  temat  Raportu  w poniedziałek  na
posiedzeniu Komisji. Dodał, że Rada nie podejmowała uchwały w zakresie tego co ma zawierać ten
dokument.  Jeżeli  p.  Burmistrz  przedstawił  autorski  budżet  to  i  Raport  powinien  być  autorski.
W dokumencie tym brakuje materiałów analitycznych  min. RTBS - brak informacji o udziałach
Gminy; ile mieszkańców oczekuje na mieszkania; ile wpłynęło wniosków i jaka jest ich realizacja;
ile wpłynęło interpelacji; nie ma odniesienia do problemów ze służbą zdrowia. Ma wiele uwag do
Raportu, ale te nie wymienione pozostawi na Sesję .
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Burmistrz  Miasta Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  przyjmuje  uwagi  Radnego  Jerzego
Koralewskiego.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że  Gmina w RTBS posiada tylko
udziały, nie mamy mieszkań. Lista osób oczekujących na mieszkania jest prowadzona.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że nie chodzi mu o listę.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że w poprzedniej kadencji Gmina
składała  wniosek  do   programu Mieszkanie  Plus.  Wniosek nie  został  uwzględniony.  Aktualnie
mamy  zainteresowaną  osobę,  która  chciałaby  nabyć  od  Gminy  grunty  na  terenie  miasta  pod
zabudowę wielorodzinną. Trwają rozmowy i o ile będzie konieczność zmiany mpzp z zabudowy
jednorodzinnej  na  wielorodzinną  to  z  takim projektem uchwały  wystąpimy do Rady.  Sprzedaż
ewentualnych  gruntów  pod  tę  zabudowę  może  się  odbyć  tylko  w  drodze  przetargu
nieograniczonego.

Sekretarz  Gminy Ewa Bąk – poinformowała ,że wskazane na ostatniej Komisji błędy pisarskie,
językowe zostały poprawione i taki Raport jest zamieszczony na stronie urzędu.

Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że jeżeli chodzi o służbę zdrowia na terenie naszej Gminy
to jest z nią problem, szczególnie jeżeli chodzi o mieszkańców Wielkiego Rychnowa, a szczególnie
tam  zlokalizowany  Ośrodek  Zdrowia.  Mieszkańcy  chcieli  spotkać  się   w  tej  sprawie
z p.                          , jednak nie podjął tego tematu.

Radny Robert Bejgier – dodał, że służba zdrowia to problem całego kraju. 

Radny  Michał Klafczyński – poinformował, że wg jego oceny Raport jest rzetelny i przejrzysty.
Uwagi i sugestie zgłaszane przez Radnych  mogą być wykorzystane w przyszłości, przy kolejnym
dokumencie.  O ile  chodzi  o  mieszkania  w RTBS to  Radni  informowali  naszych  mieszkańców
o takich możliwościach. 

Ad.4.  Omówienie  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania   z  wykonania  budżetu  wraz
z opinią RIO o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za rok 2019.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała  ,że  odbyło  się  posiedzenie  Komisji
Rewizyjnej w tej sprawie oraz, że przyszła pozytywna opinia w tym zakresie z RIO. W dalszej
kolejności   przedstawiła  radnym  prezentację  multimedialną,  omawiając  poszczególne  aspekty
w zakresie  sprawozdania  finansowego, sprawozdania   z wykonania budżetu  wraz z  opinią  RIO
o tym sprawozdaniu,  informację  o  stanie  mienia  za  rok 2019.  -  materiał  stanowi  załącznik  do
protokołu.

Burmistrz  Miasta Jacek  Żurawski  – poinformował,  że  nasze  działania  od  początku  kadencji
nastawione były na oszczędzanie, tak aby zmniejszyć zadłużenie. Sprawą honorową jest dla niego
to aby Gminy nie zadłużać. Dodał, że przyszły rok będzie bardzo trudny o czym musimy wszyscy
pamiętać. Obecnie jest to dobry moment aby podziękować Radnym za to, że uchwały budżetowe
były podejmowane jednogłośnie. Współpracę pomiędzy nim, pracownikami i Radnymi ocenił jako
prawidłową.
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Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że działania wszystkich w ubiegłym roku nakierowane
były  na  zmniejszenie  zadłużenia.  Wyszliśmy  z  zaplanowanego  zadłużenia   i  to  jest  sukces
wszystkich.

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że stan finansów Gminy jest jaki jest. Przy nowych
inwestycjach  należy  postawić na jakość i  nie  możemy mówić,  że to  są  inwestycje  Burmistrza.
Dodał,  że  my  wszyscy  powinniśmy  to  kontrolować,  konsultować  i  współpracować.  Poprosił
wszystkich o wyciągnięcie wniosków z przeszłości.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że mieszkańcy wiedzą co dzieje się w Gminie
i to na ich  sygnały  wyjeżdża w teren. Uważa, że jesteśmy za biedni, żeby robić byle jak. To nie są
inwestycje Burmistrza ale nas wszystkich.

Radny Michał Klafczyński – dodał, że w kolejnym Raporcie dobrze by było żeby znalazł się spis
treści, co wszystkim ułatwi pracę.

Ad. 5. Zimowe utrzymanie dróg i chodników w gminie Kowalewo Pomorskie (przy uzyciu
sprzętu zimowego).

Kierownik ref.  GKiM Małgorzata  Wegner –  omówiła  informację-  stanowi  ona  załącznik  do
protokołu.

Radny Piotr  Strzelecki – uważa, że wskazane dyżury o wartości 5.000,00 zł stanowią wydatek
zbyt duży.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że to były dyżury w okresie świątecznym
i wydatek z tym związany jest zasadny.

Radny Piotr Sęk – uważa, że nie powinniśmy płacić za gotowość, to powinno być uregulowane
w umowie.

Ad. 6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk  przedstawiła następujące projekty uchwał :

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2020-2035

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020

      Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że z przekazanych informacji wynika, że Mariany dostaną
samochód strażacki  z Wielkiego Rychnowa, zapytał co z samochodem do Chełmońca.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  – poinformował,  że  założenia  były  takie,  że  będziemy
kupować  samochody  używane.  Jest  jednak  z  nimi  kłopot,  gdyż  nie  można  na  nie  uzyskać
wymaganych certyfikatów, szczególnie na te sprowadzane z zagranicy. Są ustalenia, że 
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termin na nowy samochód do OSP Chełmoniec będzie wydłużony. Ostatni samochód o wymianę
którego będzie zabiegał to samochód do OSP Sierakowo ( wymiana w przeciągu 2 lat).

Radny Robert Bejgier – poprosił o szczegóły dotyczące działu 900.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – wyjaśniła, że  dotyczy to umowy na oczyszczanie miasta;
w przygotowaniu jest aneks z terminem do końca miesiąca września. Zwiększenie pokryte będzie
z oszczędności po przetargu na Nowy Dwór. Oszczędności te pozwolą jeszcze na pokrycie kosztów
opracowania  dokumentacji  projektowych  na  drogi  +  maszt  na  Placu  700-lecia  oraz  na  zmianę
aglomeracji.

Radny Robert Bejgier – zapytał na jakim etapie jest sprawa z przetargiem na drogę rowerową
z Mlewa do Sierakowa.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że do Urzędu Marszałkowskiego
poszło nasze stanowisko, że o ile Marszałek pokryje różnicę do najniższej oferty – to przetarg mogą
rozstrzygać o ile nie, to należy jeszcze raz powtórzyć procedurę przetargową.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał o ile jest możliwość dołożenia środków na samochód OSP to
należy to uczynić. Nowe auta mogą być dla jednostek takich jak Wielkie Rychnowo.

• PURM  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Kowalewo Pomorskie wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2019.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekt uchwały.
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk omówiła  projekty :

• PURM w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za rok 2019.
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie wotum zaufania.
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie,  w roku szkolnym 2020/2021 do zwrotu kosztów przewozu dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM  w sprawie  zarządzenia  terminu  przeprowadzenia  wyborów uzupełniających  sołtysa
w sołectwie Napole.

 Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

 Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner omówiła:
• PURM w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Kowalewo

Pomorskie
 Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Ad.7. Zapytania , sprawy różne.
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Radny  Ryszard Lipiński – poinformował, że po ostatniej burzy został zalany WDK (kuchnia).
Zgłosił również, że lampy się wyłączają o godz. 7.00.

Sekretarz  Ewa  Bąk  – poinformowała,  że  po  posiedzeniu  Komisji  ustalona  zostanie  kwestia
zgłoszenia szkody do ubezpieczyciela.

Kierownik  Małgorzata  Wegner –  wyjaśniła,  że  lamy  mają  czujniki  zmierzchowe.  Przyjęła
zgłoszenie do realizacji.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał, kto może ustawiać znaki na drodze niepublicznej. Dodał, że na
drodze w Mlewie, ktoś ustawił znaki na drodze do Pana                      .

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – wyjaśniła, że organizację ruchu ustala się tylko do
dróg publicznych.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował,  że był  na interwencji  z  Radnym Robertem Bejgier
w Mlewie – chodzi o szerokość drogi.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena Rymanowska – poinformowała,  że nie  tylko na terenie  gminy
mamy problem z utrzymaniem granic dróg. Właściciele działek sąsiednich często zapominają, że
granica jest wspólna i nie należy jej naruszać. Większość dróg jest systematycznie podorywana.
Sprawy związane z granicami reguluje ustawa Prawo geodezyjne i kartograficznie, które wskazuje
uprawnionego  geodetę  do  przeprowadzenia  czynności  związanych  ze  wznowieniem  znaków
granicznych,  czy  też  z  przeprowadzeniem  rozgraniczenia.  Niejednokrotnie  prowadzone
postępowania zakończone wkopaniem znaków granicznych kończyły się  tym, że zostawały one
ponownie niszczone czy przesuwane. O ile Sołectwo zabezpieczy środki w budżecie na ustalenie
granic, to będziemy zlecać wykonanie geodecie.  O ile mieszkańcy nie przekażą środków na ten cel
a będzie dalej istniał spór, wówczas wykonane to zostanie z innych środków, a Sołectwo zostanie
obciążone kosztami 50/50%( 50% Sołectwo, drugie 50% właściciele działek sąsiednich).
 
Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski  – przekazał  informację,  że obecnie zmieniono technologię
budowy dróg, destrukt został zmieniony na asfalt. Na drogach gruntowych planowana jest zmiana
kamienia  białego  na  twardy.  Burmistrz  skierował  zaproszenie  dla  wszystkich  Radnych  na
planowaną w Wielkim Rychnowie Konferencję.

Radny Ryszard Lipiński – zapytał na jakim etapie jest budowa chodnika przez wieś w Mlewie.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że podpisana została umowa na
opracowanie dokumentacji projektowej. W pierwszym etapie ma być wykonana koncepcja, która
będzie określała  przebieg i  parametry chodnika.  Po jej  akceptacji  wykonany zostanie  właściwy
projekt.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – przekazała informację w zakresie ustalania taryf za
wodę; poprosiła Radnych o bieżące zgłaszanie spraw, które wymagają interwencji; poinformowała,
że w tym roku występują problemy z utrzymaniem chodników, poboczy i rowów przy drogach -
chodzi  o  bieżące  wykaszanie   i  odchwaszczanie.  Dodała,  że  cała  dokumentacja  dotycząca
ciepłownictwa znajduje się u p. Prezes ZGKiM i Radny Jerzy Koralewski może się z nią zapoznać.

Radny  Marcin  Dunajski –  wskazał,  że  chodnik  do  Sierakowa  wybudowany  został  tylko  na
podsypce piaskowej i jest z nim problem.
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Radny Michał  Klafczyński – zapytał co z projektem w zakresie fotowoltaiki.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy zbierane są
ankiety osób zainteresowanych. Ostateczne decyzje zostaną podjęte po zweryfikowaniu listy osób,
które zakwalifikują się do projektu oraz możliwości finansowych gminy w zakresie wprowadzenia
zadania do budżetu.

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – poinformował, że z uwagi na to, że część Radnych jest
zainteresowana  udziałem  w  posiedzeniu  Komisji  Skarg  i  Wniosków  proponuje  posiedzenie
wszystkich Komisji w miesiącu lipcu. Zaproponował termin 21 lipca godz. 1400.

Ad.8. Zakończenie

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1330 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 7 kolejno ponumerowanych stron.

Sporządziła:
M. Chądzyńska

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
  ROZWOJU GOSPODARCZEGO, ROLNICTWA

                                                                                                                 I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ

             /-/ Michał Klafczyński


